
 Protokół   Nr   III/19   

z   posiedzenia   Komisji   Spraw   Społecznych   Rady   Miasta   Piły   

w   dniu   22   stycznia   2019   r.   

Urząd   Miasta   Piły,   sala   229a   

(czas   trwania   godz.:14:00   –   15:30)   

  

Na  posiedzeniu  obecnych  było  9  członków  Komisji  Spraw  Społecznych  (nieobecny  był  radny              

Krzysztof   Zając).   Listy   obecności   radnych   i   zaproszonych   gości   stanowią   załączniki   do   protokołu.   

  

Włodzimierz  Bystrzycki,  przewodniczący  Komisji  Spraw  Społecznych  powitał  radnych  oraz           

zaproszonych   gości   i   po   stwierdzeniu   quorum   otworzył   obrady   komisji.   

  

Porządek   obrad:   

  

1. Sprawozdanie  Prezydenta  Miasta  Piły  z  prac  Prezydenta  Miasta  Piły  w  okresie             

międzysesyjnym,   zwłaszcza   z   wykonania   uchwał   Rady   Miasta   Piły.   

2. Oświadczenie  nr  1  Rady  Miasta  Piły  podjęte  w  związku  z  tragiczną  i  niespodziewaną              

śmiercią   prezydenta   Miasta   Gdańska   Pawła   Adamowicza.   

3. Projekt  uchwały  Rady  Miasta  Piły  w  sprawie  zmiany  Wieloletniej  Prognozy  Finansowej             

Miasta   Piły   na   lata   2019-2029.   

4. Projekt   uchwały   Rady   Miasta   Piły   w   sprawie   zmiany   uchwały   budżetowej   na   2019   r.   

5. Projekt   uchwały   Rady   Miasta   Piły   zmieniającej   uchwałę   Nr   LI/618/10   Rady   Miasta   Piły   

z   dnia   31   sierpnia   2010   roku   w   sprawie   Statutu   Osiedla   Staszyce.   

6. Projekt  uchwały  Rady  Miasta  Piły  w  sprawie  zamiaru  likwidacji  Publicznego  Przedszkola             

Nr   8   ul.   Bohaterów   Stalingradu   23;   64-920   Piła.   

7. Projekt  uchwały  Rady  Miasta  Piły  w  sprawie  ustalenia  kryteriów,  wraz  z  liczbą  punktów,               

branych  pod  uwagę  podczas  przeprowadzania  postępowania  rekrutacyjnego  do  publicznych           

przedszkoli  i  oddziałów  przedszkolnych  w  publicznych  szkołach  podstawowych          

prowadzonych   przez   Gminę   Piła.   

8. Projekt  uchwały  Rady  Miasta  Piły  w  sprawie  zatwierdzenia  planu  pracy  Komisji  Rewizyjnej              

Rady   Miasta   Piły   na   2019   rok.   

9. Sprawozdanie   z   prac   Komisji   Rewizyjnej   Rady   Miasta   Piły   za   rok   2018.   
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Ad   1.   

  

Sprawozdanie  Prezydenta  Miasta  Piły  z  prac  Prezydenta  Miasta  Piły  w  okresie  międzysesyjnym,              

zwłaszcza   z   wykonania   uchwał   Rady   Miasta   Piły.   

  

Włodzimierz  Bystrzycki,  przewodniczący  Komisji  Spraw  Społecznych  zapytał  o  117.  punkt            

sprawozdania.   

  

Radny   Zbigniew   Pyziak    zapytał   o   następujące   punkty   sprawozdania:   21.,   30.,   62.,   53.,   i   74.   

  

Radna   Teresa   Kasior    zapytała   o   następujące   punkty   sprawozdania:   51.,   52.   i   53.   

  

Krzysztof  Szewc,  zastępca  prezydenta  Miasta  Piły  powiedział,  odnosząc  się  do  punktu  117.              

(podczas  spotkania  z  mediami  Prezydent  wspólnie  z  przedstawicielami  pilskiego  schroniska            

zaprezentował  nazwę  i  logo  schroniska  oraz  zaprezentował  plany  na  przyszłość),  że  z  dniem  31                

grudnia  2018  r.  przejęliśmy  schronisko.  Została  utworzona  spółka   non  profit ,  która  ma  za  zadanie                

opiekę  nad  zwierzętami.  Do  naszego  projektu  przystąpiło,  o  ile  dobrze  pamiętam  -  powiedział               

prezydent  Szewc  -  8  gmin.  W  tej  chwili  mamy  w  schronisku  stałego  lekarza  weterynarii.  Prezydent                 

powiedział,  że  schronisko  będzie  w  całości  naszą  własnością  i  dodał,  że  myśli,  iż  znikną  zarzuty,                 

które  się  pojawiały  dotychczas,  a  które  dotyczyły  opieki  nad  bezdomnymi  zwierzętami.  Prezydent              

podkreślił,  że  pojawiające  się  zarzuty  w  żadnym  przypadku  nie  zostały  potwierdzone  przez              

właściwie   organa.   

  

Ewelina  Ślugajska,  skarbnik  Gminy  Piła  powiedziała,  odnosząc  się  do  punktów:  21.,  30.  i  62.,  że                 

jeśli  chodzi  o  umorzenia,  to  w  ubiegłym  roku  miała  miejsce  kontrola  NIK,  a  w  zakresie  kontroli                 

były  kwestie  umorzeń.  Odnosząc  się  do  punktu  21.,  Skarbnik  powiedziała,  że  osoba,  która  była                

zobowiązana  do  dokonywania  płatności  przebywa  w  areszcie  śledczym,  nie  ma  żadnych  dochodów              

i  nie  będzie  ich  miała  w  najbliższym  czasie.  Jeśli  chodzi  o  okres  wymieniony  w  punkcie  -                  

2014-2018  -  to  bardzo  często  jest  tak,  że  zobowiązania  dłużników  dotyczą  kilku  ostatnich  lat  -                 

wpływa  na  to  też  okres,  kiedy  toczą  się  odpowiednie  postępowania.  Jeśli  chodzi  o  punkt  30.,  to                  

Miasto  nabywa  w  drodze  spadku  np.  nieruchomości  -  powiedziała  Skarbnik  -  i  dotyczy  to  zarówno                 

aktywów   jak   

i  pasywów.  Odnosząc  się  do  punktu  62.,  Skarbnik  powiedziała,  że  tak  wysokie  kwoty  dotyczą                

wyłącznie   miejskich   spółek,   a   w   tym   przypadku   sprawa   dotyczy   spółki   Inwest-Park.   
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Radny  Zbigniew  Pyziak  powiedział,  że  z  jednej  strony  ma  miejsce  umorzenie  na  kwotę  ponad  160                 

tys.   zł,   a   z   drugiej   -   niedawno   miało   miejsce   dokapitalizowanie   spółki.   

  

Skarbnik  powiedziała,  że  jeśli  chodzi  o  spółkę  Inwest-Park,  to  dokapitalizowanie  było  kierunkowe              

i  dotyczyło  projektu  realizowanego  od  2014  r.  -  chodzi  o  Inkubator  przedsiębiorczości.  Natomiast               

sam   podatek   od   nieruchomości   jest   w   przypadku   Inwest-Parku   porównywalny   z   podatkiem   

w   przypadku   spółki   Aqua-Pil.   

  

Prezydent  Krzysztof  Szewc ,  odnosząc  się  do  punktów:  51.,  52.  i  53.,  powiedział,  że  wszystkie                

zarządzenia  Prezydenta  są  dostępne  na  stronie  BIP  Urzędu  Miasta  Piły.  Pierwszy  z  punktów               

dotyczy  przede  wszystkim  wydłużenia  czasu  pracy  cmentarza,  szczególnie  przed  1  listopada.             

Kolejne   punkty   są   związane   z   opłatami.   

  

Radna  Teresa  Kasior  powiedziała,  że  nie  chodzi  jej  o  kwestie  pieniędzy,  tylko  o  temat  zarządzania                 

samym   cmentarzem.   

  

Prezydent   Szewc    powiedział,   że   ponieważ   istnieje   w   tej   chwili   możliwość   pogrzebu   także   

w  sobotę,  a  może  będzie  także  dostępna  niedziela,  a  poza  tym  zwiększyła  się  oferta  dotycząca                 

korzystania   z   domu   pogrzebowego,   to   w   zależności   od   czasu   cennik   jest   zróżnicowany.   

  

Radna   Teresa   Kasior    zapytała,   czy   całością   zarządza   Gmina.   

  

Prezydent  odpowiedział,  że  całością  zarządza  Zarząd  Dróg  i  Zieleni  w  Pile,  któremu  podlega               

cmentarz   komunalny.   

  

Radny  Zbigniew  Pyziak  nawiązał  do  punktu  53.  i  powiedział,  że  ten  punkt  dotyczy  tylko  Zakładu                 

Zieleni  Miejskiej  i  dodał,  że  jeśli  chodzi  o  cenę,  to  najniższa  stawka  powinna  dotyczyć  tego  zakładu                  

-   w   odróżnieniu   od   podmiotów   komercyjnych.   

  

Prezydent  powiedział,  że  stawki  zostały  zwiększone  o  10%  i  dodał,  że  cennik  dotyczy  wszystkich                

korzystających  z  usług  cmentarnych.  Odnosząc  się  do  punktu  74.,  prezydent  Szewc  powiedział,  że               

dotyczy  ten  punkt  dotacji  na  realizację  zadań  publicznych  Gminy  Piła  z  zakresu  pomocy  społecznej                

w   2019   roku.   
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Radny  Zbigniew  Pyziak  powiedział,  że  chodzi  mu  o  dotację  dla  Spółdzielni  Socjalnej  “Perfekcja”,               

która  została  powołana  do  życia,  aby  pomóc,  ale  ta  spółdzielnia  prowadzi  też  działalność               

komercyjną,   a   w   związku   z   tym   zastanawiająca   jest   dotacja   w   wysokości   123   tys.   zł.  

  

Prezydent  powiedział,  że  jest  to  spółdzielnia,  która  się  utrzymuje  tylko  ze  środków,  które  my                

przekazujemy,   warto   też   zwrócić   uwagę   na   to,   że   jest   to   spółdzielnia   o   charakterze   socjalnym.   

  

Radny   Zbigniew   Pyziak    zapytał,   jak   się   nazywa   spółdzielnia   mająca   siedzibę   na   dworcu   PKP.   

  

Prezydent    odpowiedział,   że   jest   to   Spółdzielnia   Socjalna   “Nowe   horyzonty”.   

  

Przewodniczący  Włodzimierz  Bystrzycki  powiedział,  że  zapytał  o  sprawę  schroniska  w  związku             

ze  spotkaniem  Prezydenta  z  mediami,  na  którym  zaprezentowano  nową  nazwę  schroniska,  nowe              

logo  oraz  plany  na  przyszłość  Przewodniczący  Bystrzycki  przypomniał,  że  kwestia  bezdomnych             

zwierząt  jest  w  zakresie  pracy  Komisji  Spraw  Społecznych  i  poprosił  Prezydenta  o  włączanie               

komisji   w   działania   związane   ze   zwierzętami.   

  

Prezydent  Krzysztof  Szewc  powiedział,  że  przed  kolejną  sesją  Komisja  Spraw  Społecznych  będzie              

omawiać  program  dotyczący  bezdomności  zwierząt.  Prezydent  dodał,  że  ma  nadzieję,  iż  radni  nie               

oczekują,  że  schronisko  się  zmieni  z  dnia  na  dzień,  bo  proces  potrwa  na  pewno  dłużej  -  wymaga  to                    

czasu   i   nakładów   finansowych.   

  

Przewodniczący  komisji  powiedział,  że  temat  schroniska  jest  wywoływany  od  kilku  lat  i  dlatego               

tak  Przewodniczącemu  zależy  na  tym,  aby  komisja  uczestniczyła  w  działaniach  związanych  ze              

schroniskiem.   

  

Prezydent  powiedział,  że  nie  widzi  problemu  w  zaproszeniu  komisji  na  spotkania,  ale  -  jak                

podkreślił  -  nie  chciałby  mieszać  władzy  wykonawczej  i  uchwałodawczej.  Prezydent  poprosił,  żeby              

dać  schronisku  czas  do  marca  i  np.  w  kwietniu  komisja  może  odwiedzić  obiekt,  żeby  zobaczyć  jak                  

funkcjonuje.   

  

Przewodniczący  Włodzimierz  Bystrzycki  poprosił  Prezydenta  o  informowanie  Komisji  Spraw           

Społecznych   o   działaniach   podejmowanych   w   kontekście   schroniska.   
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Ad   2.   

  

Oświadczenie  nr  1  Rady  Miasta  Piły  podjęte  w  związku  z  tragiczną  i  niespodziewaną  śmiercią                

prezydenta   Miasta   Gdańska   Pawła   Adamowicza.   

  

Prezydent  Krzysztof  Szewc  powiedział,  że  oświadczenie  ma  wyważony  charakter  i  mówi  samo  za               

siebie.   

  

Przewodniczący   komisji    zapytał,   kto   reprezentował   Miasto   na   pogrzebie.   

  

Prezydent   Szewc    odpowiedział,   że   prezydent   Beata   Dudzińska   i   radna   Kama   Frąckowska-Pilarska.   

  

Radny  Zbigniew  Pyziak  powiedział,  że  zgadza  się  z  treścią  przedmiotowego  oświadczenia,  ale  bez               

końcówki.  Radny  wyjaśnił,  że  jeśli  zostaną  słowa:  “w  tym  mowy  nienawiści”,  to  zagłosuje               

przeciwko  przyjęciu  tego  oświadczenia,  bo  dzisiaj  każda  wypowiedź  może  być  potraktowana  jako              

“mowa  nienawiści”.  Radny  Pyziak  powiedział,  że  proponuje,  aby  wykreślić  przedmiotowy            

fragment   z   oświadczenia.   

  

Przewodniczący  Włodzimierz  Bystrzycki  powiedział,  że  komisja  nie  głosuje  w  sprawie            

oświadczeń,  ale,  jak  rozumie,  radny  zgłosił  uwagę  dotyczącą  oświadczenia.  Przewodniczący            

poprosił   radnego   Zbigniewa   Pyziaka   o   sformułowanie   konkretnego   wniosku.   

  

Radny   Zbigniew   Pyziak    powiedział,   że   wnioskuje,   aby   wykreślić   z   oświadczenia   fragment:   

“w   tym   mowy   nienawiści”.   

  

Radna   Gabriela   Milska    powiedziała,   że   popiera   wniosek   radnego   Pyziaka.   

  

Przewodniczący   komisji    zarządził   głosowanie   ws.   zgłoszonego   wniosku:   

  

Głosowanie:   

  

Wniosek   poparło   4   radnych,   a   5   było   przeciw”.   
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Przewodniczący   komisji    powiedział,   że   wniosek   nie   został   przyjęty.   

Radny  Zbigniew  Pyziak  powiedział,  że  kwestia  nienawiści  jest  już  poruszona  w  przedostatnim              

zdaniu   i   dodał,   że   nie   rozumie,   dlaczego   kwestia   ta   jest   poruszona   w   oświadczeniu   po   raz   drugi.   

  

Przewodniczący  komisji  powiedział,  że  jest  to  kwestia  sformułowania  i  dodał,  że  radny  Pyziak               

może   wrócić   do   tej   sprawy   na   sesji.   

  

Radna  Teresa  Kasior  powiedziała,  że  dobrze  się  stało,  że  w  oświadczeniu  sprawa  nienawiści  jest                

podkreślona.   

  

Ad   3.   

  

Projekt  uchwały  Rady  Miasta  Piły  w  sprawie  zmiany  Wieloletniej  Prognozy  Finansowej  Miasta              

Piły   na   lata   2019-2029   przedstawiła    Ewelina   Ślugajska,   skarbnik   Gminy   Piła .   

  

Głosowanie:   

  

Radni   zaopiniowali   ww.   projekt   uchwały   jednogłośnie   pozytywnie.   

  

Ad   4.   

  

Projekt  uchwały  Rady  Miasta  Piły  w  sprawie  zmiany  uchwały  budżetowej  na  2019  r.  przedstawiła                

Ewelina   Ślugajska,   skarbnik   Gminy   Piła .   

  

Radna  Teresa  Kasior  powiedziała,  odnosząc  się  do  suszarek  w  Aquaparku,  że  przy  bieżniach  jest                

tylko   jedna   suszarka   i   mieszkańcy   zgłaszają,   że   jest   zapotrzebowanie   na   dodatkowe.   

  

Radny  Zbigniew  Pyziak  powiedział,  że  chce  zapytać  o  zadanie  dotyczące  poprawy  mobilności              

miejskiej  -  chodzi  o  centrum  przesiadkowe.  Radny  zapytał,  czy  podjęte  ostatnio  działania  -  np.                

pojawiające  się  na  przystankach  autobusowych  skrzynki  energetyczne  -  stanowią  część  tego             

zadania.   

  

Prezydent  Szewc  powiedział,  że  to  nie  jest  centrum  przesiadkowe  i  wyjaśnił,  że  np.  skrzynka  na  ul.                  

Bydgoskiej  stoi  na  środku  chodnika,  a  wynika  to  z  prostej  przyczyny  -  w  tym  roku  przystąpimy  do                   
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przebudowy  ul.  Bydgoskiej,  będzie  tam  zatoka  i  ta  skrzynka  będzie  działać  w  ramach  obsługi               

punktu   informacyjnego.   

  

Głosowanie:   

  

Radni   zaopiniowali   ww.   projekt   uchwały   jednogłośnie   pozytywnie.   

  

Ad   5.   

  

Projekt  uchwały  Rady  Miasta  Piły  zmieniającej  uchwałę  Nr  LI/618/10  Rady  Miasta  Piły  z  dnia  31                 

sierpnia  2010  roku  w  sprawie  Statutu  Osiedla  Staszyce  przedstawiła   Alicja  Herba,  zastępca              

dyrektora   Wydziału   Organizacyjno-Prawnego .   

  

Radny  Zbigniew  Pyziak  powiedział,  że,  jak  rozumie,  szkoła  podstawowa  nr  3  wydzieliła              

odpowiedni   lokal   na   potrzeby   zarządu   osiedla   Staszyce.   

  

Dyrektor   Herba    potwierdziła.   

  

Głosowanie:   

  

Radni   zaopiniowali   ww.   projekt   uchwały   jednogłośnie   pozytywnie.   

  

Ad   6.   

  

Projekt  uchwały  Rady  Miasta  Piły  w  sprawie  zamiaru  likwidacji  Publicznego  Przedszkola  Nr  8  ul.                

Bohaterów  Stalingradu  23;  64-920  Piła  przedstawił   Sebastian  Dzikowski,  dyrektor  Wydziału            

Oświaty,   Kultury   i   Sportu .   

  

Radny  Zbigniew  Pyziak  powiedział,  że,  jak  rozumie,  łączna  liczba  dzieci  w  przedszkolu  w  szkole                

podstawowej   nr   5   będzie   wynosiła   100   i   to   będą   4   oddziały.   Radny   zapytał,   ile   oddziałów   jest   

w   przedszkolu   przy   ul.   Żeromskiego.   

  

Dyrektor   Dzikowski    odpowiedział,   że   4.   
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Radny  Zbigniew  Pyziak  zapytał,  czy  nie  można  przenieść  dzieci  do  przedszkola  na  ul.               

Żeromskiego.   

  

Dyrektor   Dzikowski    powiedział,   że   nie   ma   takiej   możliwości.   

  

Prezydent  Krzysztof  Szewc  powiedział,  że  w  budynku  szkoły,  do  której  trafią  dzieci  z  przedszkola                

nr   8   będą   tylko   uczniowie   klas   I-IV.   

  

Radna  Teresa  Kasior  zapytała,  czy  późniejsze  przystosowanie  obiektu  po  przedszkolu  nr  8  na               

potrzeby   żłobka   będzie   wymagało   wielu   zabiegów.   

  

Dyrektor  Dzikowski  powiedział,  że  na  ten  temat  będzie  czas  rozmawiać,  kiedy  Dyrektor  będzie               

mówił  o  projekcie  uchwały  dotyczącej  utworzenia  żłobka  i  dodał,  że  nie  będzie  to  wymagać  wielu                 

zabiegów.   

  

Głosowanie:   

  

Radni  zaopiniowali  ww.  projekt  pozytywnie  -  8  głosami  “za”,  przy  1  głosie  “wstrzymującym              

się”.  

  

Ad   7.   

  

Projekt  uchwały  Rady  Miasta  Piły  w  sprawie  ustalenia  kryteriów,  wraz  z  liczbą  punktów,  branych                

pod   uwagę   podczas   przeprowadzania   postępowania   rekrutacyjnego   do   publicznych   przedszkoli   

i  oddziałów  przedszkolnych  w  publicznych  szkołach  podstawowych  prowadzonych  przez  Gminę            

Piła   przedstawił    Sebastian   Dzikowski,   dyrektor   Wydziału   Oświaty,   Kultury   i   Sportu .   

  

Głosowanie:   

  

Radni   zaopiniowali   ww.   projekt   uchwały   jednogłośnie   pozytywnie.   

  

Ad   8.   

  

Projekt  uchwały  Rady  Miasta  Piły  w  sprawie  zatwierdzenia  planu  pracy  Komisji  Rewizyjnej  Rady               
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Miasta   Piły   na   2019   rok   przedstawił    Ryszard   Małecki,   przewodniczący   Komisji   Rewizyjnej .   

Włodzimierz  Bystrzycki,  przewodniczący  Komisji  Spraw  Społecznych  powiedział,  że  komisję           

na   pewno   będzie   interesowała   kwestia   przyznawania   środków   organizacjom   pozarządowym.   

  

Głosowanie:   

  

Radni   zaopiniowali   ww.   projekt   uchwały   jednogłośnie   pozytywnie.   

  

Ad   9.   

  

Sprawozdanie  z  prac  Komisji  Rewizyjnej  Rady  Miasta  Piły  za  rok  2018  przedstawił   Ryszard               

Małecki,   przewodniczący   Komisji   Rewizyjnej .   

  

Przewodniczący    udzielił   głosu   mieszkańcowi   obecnemu   na   posiedzeniu   komisji.   

  

Pan  XXXX  XXXX   powiedział,  że  jest  założycielem  i  przedstawicielem  Stowarzyszenia            

“Alternatywa  dla  Piły”.  Głównym  celem  działania  stowarzyszenia,  zapisanym  w  statucie,  jest             

dążenie   do   tego,   by   w   Pile   panowała   zgoda   i   ład.   

  

Przewodniczący   komisji    zapytał,   o   jaki   ład   dokładnie   chodzi.   

  

Pan  XXXX  XXXX  powiedział,  że  chodzi  o  ład  i  zgodę  na  różnych  płaszczyznach  funkcjonowania               

Miasta.   

  

Przewodniczący    poprosił   o   przedstawienie   głównych   założeń   programowych.   

  

Pan  XXXX  XXXX  powiedział,  że  w  programie  są  zawarte  m.in.:  rozwój  sportowo-rekreacyjny,              

promocja   rodzimego   przemysłu   i   zdrowy   tryb   życia.   

  

Przewodniczący  Włodzimierz  Bystrzycki  zapytał,  czego  pan   XXXX  XXXX  oczekuje  od  Komisji             

Spraw   Społecznych.   

  

Pan   XXXX   XXXX    powiedział,   że   liczy   na   współpracę.   
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Przewodniczący   komisji    powiedział,   że   proponuje   panu    XXXX   XXXX    spotkanie   w   Biurze   Rady   

i  podczas  tego  spotkania  Przewodniczący  będzie  mógł  przedstawić  panu   XXXX  XXXX  dokładny              

plan   pracy   Komisji   Spraw   Społecznych   i   zakres   jej   działania.   

  

W  związku  z  wyczerpaniem  porządku  obrad  Włodzimierz  Bystrzycki,  przewodniczący           

Komisji   Spraw   Społecznych   zakończył   obrady   komisji.   

  

Protokół   sporządziła: Przewodniczący   Komisji   Spraw   Społecznych   

  

/-/Małgorzata   Leśniak /-/Włodzimierz   Bystrzycki   
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